

Neighbourhood Watch Bulletin – November 5, 2018

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com. You can also contact Cst. Dawn Neilly (west of O-Train) directly at neillyd@ottawapolice.ca or Cst. Stephanie Lemieux (east of O-Train) at lemieuxs@ottawapolice.ca.

Le français suit

- 1. Roofing fraud**
 - 2. Avoid break-ins**
 - 3. STEP in November**
 - 4. Crime Prevention Week**
-

1. Roofing fraud

In January 2018, the Ottawa Police Service Organized Fraud Unit began an investigation following numerous complaints that a local roofing company received money for new roof services and never fulfilled the contracts.

On Friday, November 2, 2018, the Organized Fraud Unit charged the owner of *Ottawa Permanent Roofing* and one employee individually with 45 counts of Fraud Over \$5,000 and 4 counts of Fraud Under \$5,000.

Charged are:

- Hanan EL BADRY (f), 27 years old, of Ottawa (owner)
- Hugh ARNOLD, 61 years old, of Kelowna, BC (employee)

Ms. EL BADRY was arrested in Ottawa on November 2nd, 2018 and Mr. ARNOLD was arrested on a Canada Wide Warrant in Kelowna, BC on October 29th, 2018 by the RCMP.

Ms. EL BADRY is scheduled to appear in court on December 11, 2018, while Mr. ARNOLD remains in custody in Ottawa.

The Ottawa Police Service received over 49 complaints about the roofing company up until August 2018 and investigators are concerned there could be more victims.

Mr. ARNOLD presented himself to customers as ‘Anthony El Badry’.

Please visit the Consumer Protection Ontario website for tips when hiring a (roofing) contractor at <https://www.ontario.ca/page/hiring-roofer>

Anyone with information is asked to contact the Ottawa Police Service Organized Fraud Unit at 613-236-1222, ext. 5292 or phone Crime Stoppers at 613-233-8477 (TIPS) or toll-free at 1-800-222-8477.

2. Avoid break-ins

With the arrival of colder weather, the Ottawa Police Service Break & Enter Unit is anticipating an increase in the number of break & enters to insecure sheds and garages across the City. It takes moments to enter a garage or shed and make off with commonly stored items within, such as powered yard equipment and bikes.

Residents are reminded that the best deterrent to avoid this situation is to ensure your sheds and garages are properly secured and that you check them regularly. Garage doors should be left closed when left unattended for a period of time. An insecure garage door can also facilitate entry to the residence. Visit the Ottawa Police website for more [home safety tips](#).

In the event of a break & enter, investigators are greatly assisted when important information about property is properly recorded. Police will ask about the availability of make, model & serial numbers of stolen property, and/or unique identifiers where relevant.

Additionally, photographs of unique items or items again with unique identifiers, such as higher end bikes, assists investigators and increases the potential of the successful recovery of the stolen property. With the advent of social media, images of unique stolen property can also be quickly disseminated by the police to a significant number of people in the community.

Anyone with information regarding a break & enter is asked to call the Ottawa Police's Break & Enter Unit at 613-236-1222, ext. 4533. Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers toll-free at 1-800-222-8477 (TIPS), or by downloading the Ottawa Police app.

3. STEP in November

The Gatineau Police Service and Ottawa Police Service's [Selective Traffic Enforcement Program \(STEP\)](#) will focus on red light running and stop sign violations the month of November.

Red Light Running:

Between 2012 and 2016, there were 3759 collisions involving red light running resulting in 1562 injuries and 4 fatalities.

Stop Sign Violations

Between 2012 and 2016, there were 3,129 collisions involving drivers who failed to stop at stop signs. These collisions resulted in 995 injuries and 3 fatalities.

The Safer Roads Ottawa Program is a leading community partnership between Ottawa Fire Services, Ottawa Paramedic Service, Ottawa Police Service, Ottawa Public Health and the Transportation Services Department committed to preventing or eliminating road deaths and serious injuries for all people in the City of Ottawa, through culture change, community engagement, and development of a sustainable safe transportation environment.

Also participating in the Safer Roads Ottawa Program are the Royal Canadian Mounted Police (RCMP), Ontario Provincial Police (OPP), Sureté du Québec, Department of National Defence's Military Police and Gatineau Police Service to improve road safety for all residents of the national capital region.

Ottawa residents have identified traffic safety as a top priority. The [Safer Roads Ottawa Program](#) is committed to using available resources to make Ottawa roads safer for residents.

4. Crime Prevention Week

November 5 to 10 is Crime Prevention Week. Check the Ottawa Police web site for a full listing of events.

- 1. Fraude reliée à une entreprise de couverture locale**
- 2. Évitez les introductions par effraction**
- 3. Le PASC au mois de novembre**
- 4. Semaine de la prévention**

1. Fraude reliée à une entreprise de couverture locale

En janvier 2018, l'Unité des fraudes organisées du Service de police d'Ottawa ouvrit une enquête à la suite de nombreuses plaintes portées contre une entreprise de couverture locale ayant reçu de l'agent pour des services de pose de toiture sans jamais remplir ses obligations contractuelles.

Le vendredi 2 novembre 2018, l'Unité des fraudes organisées inculpa respectivement la propriétaire d'*Ottawa Permanent Roofing* et l'un de ses employés de 45 chefs de fraude de plus de 5000\$ et de 4 chefs de fraude de moins de 5000\$.

Les accusés sont :

- Hanan EL BADRY, âgée de 27 ans et d'Ottawa (propriétaire)
- Hugh ARNOLD, âgé de 61 ans et de Kelowna, C.-B. (employé)

Mme EL BADRY fut appréhendée à Ottawa le 2 novembre 2018 et M. ARNOLD fut appréhendé par la GRC, en vertu d'un mandat d'arrestation pancanadien, à Kelowna, C.-B., le 29 octobre 2018.

Mme EL BADRY doit comparaître devant les tribunaux le 11 décembre 2018, tandis que M. ARNOLD demeure en détention provisoire à Ottawa.

Jusqu'en août 2018, le Service de police d'Ottawa reçut plus de quarante neuf plaintes à propos de l'entreprise de couverture, et les enquêteurs craignent qu'il n'y ait d'autres victimes dans cette affaire.

M. ARNOLD se présentait aux clients sous le nom de « Anthony El Badry ».

Pour vous protéger, consultez le site de Protection du consommateur de l'Ontario, où vous trouverez des conseils utiles portant sur l'embauche d'un entrepreneur en couverture : <https://www.ontario.ca/fr/page/embauche-dun-couvreur>

Toute personne ayant des renseignements concernant cette affaire est priée de communiquer avec l'Unité des fraudes organisées du Service de police d'Ottawa en composant le 613-236-1222, poste 5292, ou avec Échec au crime au 613-233-8477 (TIPS) ou sans frais au 1-800-222-8477.

2. Évitez les introductions par effraction

Avec le retour du temps froid, l'Unité des introductions par effraction du Service de police d'Ottawa s'attend à voir s'accroître, à travers la ville, le nombre de cambriolages dans des remises et des garages non verrouillés. Il ne faut qu'un instant ou deux pour s'introduire dans un garage ou une remise et subtiliser des articles qui y sont communément entreposés, comme des appareils de jardinage motorisés ou des bicyclettes.

On rappelle aux résidents que la meilleure façon d'éviter une telle situation est de veiller à ce que vos remises et garages soient bien fermés et de les vérifier régulièrement. Les portes de garage doivent être fermées si le bâtiment est laissé sans surveillance pour un certain temps. Une porte de garage non verrouillée peut aussi faciliter l'accès à la résidence. Consultez le site web de la Police d'Ottawa pour [d'autres conseils](#) à ce sujet. En cas d'introduction par effraction, la tâche des enquêteurs est considérablement facilitée lorsque des renseignements importants au sujet des biens volés sont dûment enregistrés. La police voudra savoir si vous connaissez la marque, le modèle et le numéro de série des articles volés ou, le cas échéant, des identificateurs uniques.

En outre, des photographies de pièces singulières ou portant des identificateurs uniques, comme des vélos haut de gamme, sont utiles aux enquêteurs et accroissent la probabilité de récupérer les biens volés. Par la voie des médias sociaux, des images de biens volés particuliers peuvent aussi être rapidement diffusées par la police auprès d'un nombre considérable de membres de la collectivité.

Toute personne ayant des renseignements concernant un cambriolage, ou toute autre introduction par effraction, est priée de communiquer avec la Section des introductions par effraction du Service de police d'Ottawa en composant le 613-236-1222, postes 2655. Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant sans frais le 1-800-222-8477 (TIPS) ou en téléchargeant gratuitement l'appli de la Police d'Ottawa.

3. Le PASC au mois de novembre

Pendant le mois de novembre, le Service de police de Gatineau et le Service de police d'Ottawa, par l'intermédiaire de son [Programme d'application sélective en matière de circulation \(PASC\)](#), mettront l'accent sur le non-respect des feux rouges **et le non-respect des panneaux d'arrêt.**

Non-respect des feux rouges

De 2012 à 2016, 3759 collisions dues au non-respect des feux rouges ont eu lieu : 4 personnes sont décédées et 1562 ont été blessées. _

Non-respect des panneaux d'arrêt

Entre 2012 et 2016, des conducteurs qui n'avaient pas immobilisé leur véhicule aux panneaux d'arrêt ont provoqué 3 129 collisions. À la suite de ces collisions, 995 personnes ont été blessées, et 3 ont perdu la vie.

Le Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa est un important partenariat communautaire liant le Service des incendies d'Ottawa, le Service paramédic d'Ottawa, le Service de police d'Ottawa, Santé publique Ottawa et les Services des travaux publics, et qui s'engage à prévenir et à éliminer des décès et des blessures graves sur la route pour le bien commun à Ottawa, par la voie du changement culturel, de l'engagement communautaire et du développement d'un environnement de transport durable et sûr.

Parmi les participants au Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa, on compte aussi la Gendarmerie royale du Canada (GRC), la Police provinciale de l'Ontario (PPO), la Sûreté du Québec, la Police militaire du ministère de la Défense nationale et le Service de police de Gatineau, visant tous à accroître la sécurité routière pour tous les résidents de la région de la capitale nationale.

Les résidents d'Ottawa ont identifié la sécurité routière parmi leurs grandes priorités. Le [Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa](#) s'est engagé à faire appel aux ressources disponibles pour rendre les routes d'Ottawa plus sûres pour ses résidents.

4. Semaine de la prévention

La Semaine de la prévention a lieu le 5 novembre jusqu'au 10 novembre. Pour plus de renseignements, veuillez voir le site web de la Police d'Ottawa.

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To make a police report online www.ottawapolice.ca

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.